

8. Ultrasonun (USG) ve Doppler-USG (Doppler-Ultrason) çekirmek için randevuya gelmeden önce nasıl hazırlanmalıyım?

- Tüm Batın :
- İstisnai özel durumlar dışında erişkinlerde 8 saat açlık süresi gereklidir. Çocuk hastalarda bahsi geçen açlık süresinin ilk 1 yaş için emzirme süresi kadar, 5 yaşına kadar çocuklarda 4 saat, 10 yaşına kadar olanlarda 6 saat olması sağlıklı bir inceleme için önemlidir. Aç duramayan çocuklar için USG çekimi yapılabilmektedir. Su içerek idrara sıkışık olmalıdır. Ayrıca mesanenin dolu olması, kadın hastalarda yumurtalıklar ve rahim incelemeleri ile erkek hastalarda prostat bezinin incelemesi için gereklidir.
- Üst Batın :
- Hastanın en az 8 saat aç olması istenir.
- Üriner USG :
- Hastanın işlemden önce 1 lt kadar su içilerek idrara sıkışık olması istenir.
- Pelvik Doppler- subrapubik USG :
- Hastanın işlemden önce 1 lt kadar su içilerek idrara sıkışık olması istenir.
- Portal Ven Doppler USG:
- Randevudan 3 gün önce doktorunuzun yazmış olduğu gaz giderici Metsil ilacını reçeteye göre kullanmanız gerekmektedir. Gaz yapıcı gıdalardan uzak durmalı, işlem saatinde en az 8 saat aç olarak gelmeniz gerekmektedir.
- Renal Doppler USG:
- Randevudan 3 gün önce doktorunuzun yazmış olduğu gaz giderici Metsil ilacını reçeteye göre kullanmanız gerekmektedir. Gaz yapıcı gıdalardan uzak durmalı, işlem saatinde en az 8 saat aç olarak gelmeniz gerekmektedir.

8. How should I prepare before my appointment for ultrasound (USG) and Doppler-USG (Doppler-Ultrasound)?

Whole Abdomen: Except in exceptional circumstances, 8 hours of fasting is required for adults. It is important for a healthy examination that the mentioned fasting period in pediatric patients is as much as the breastfeeding period for the first 1 year of age, 4 hours in children up to 5 years old, and 6 hours in children up to 10 years old. USI can be done for children who cannot stand hungry. By drinking water, the urine should be congested. In addition, a full bladder is necessary for examination of the ovaries and uterus in female patients and for examination of the prostate gland in male patients.

Upper Abdomen: The patient is asked to fast for at least 8 hours. **Urinary USG:** Before the procedure, the patient is asked to drink 1 liter of water and be congested with urine.

Pelvic Doppler- subrapubic USG: Before the procedure, the patient is asked to drink 1 liter of water and be congested with urine.

Portal Vein Doppler USG: You must use the gas reliever *Metsil* prescribed by your doctor 3 days before the appointment, according to the prescription. You should stay away from gas-producing foods and come hungry for at least 8 hours at the time of the procedure.

Renal Doppler USG: You must use the gas reliever *Metsil* prescribed by your doctor 3 days before the appointment, according to the prescription. You should stay away from gas-producing foods and come hungry for at least 8 hours at the time of the procedure.

الصوتية دوبلر 8. كيف يجب أن أستخدم قبل مجيئي إلى مواعدي لإجراء الموجات فوق الصوتية والموجات فوق بطن كامل:

باستثناء الظروف الاستثنائية ، يلزم صيام 8 ساعات للبالغين. من المهم للفحص الصحي أن تكون فترة الصيام المذكورة عند مرضى الأطفال مساوية لفترة الرضاعة الطبيعية للسنة الأولى من العمر ، و 4 ساعات للأطفال حتى سن 5 سنوات ، و 6 ساعات للأطفال حتى سن 10 سنوات. يمكن إجراء الموجات فوق الصوتية للأطفال الذين لا يستطيعون البقاء جائعين.

عن طريق شرب الماء ، يجب أن تكون المثانة ممتلئة بالإضافة إلى ذلك ، فإن المثانة الممتلئة ضرورية لفحص المبيضين والرحم عند المرضى الإناث وفحص غدة البروستاتا عند المرضى الذكور.

* الجزء العلوي للبطن:

يطلب من المريض الصيام لمدة 8 ساعات على الأقل.

* التصوير بالموجات فوق الصوتية للجهاز البولي:

قبل العملية ، يُطلب من المريض شرب لتر واحد من الماء بحيث تكون المثانة ممتلئة عند الفحص.

* دوبلر الحوض- الموجات فوق الصوتية فوق العانة:

قبل العملية ، يُطلب من المريض أن يشرب ما يصل إلى لتر واحد من الماء بحيث تكون المثانة ممتلئة عند الفحص .

* دوبلر بالموجات فوق الصوتية للوريد البابي:

يجب عليك استخدام طارد الغاز (ميتسال) الذي وصفه طبيبك قبل 3 أيام من الموعد ، حسب الوصفة الطبية. يجب الابتعاد عن الأطعمة المنتجة للغازات والشعور بالجوع لمدة 8 ساعات على الأقل وقت الإجراء.

* دوبلر بالموجات فوق الصوتية للكلى:

يجب عليك استخدام طارد الغاز (ميتسال) الذي وصفه طبيبك قبل 3 أيام من الموعد ، حسب الوصفة الطبية. يجب الابتعاد عن الأطعمة المنتجة للغازات والشعور بالجوع لمدة 8 ساعات على الأقل وقت الإجراء.